

## Call for Papers – Poster Presentations

### Research Symposium “Research is Possible!”

October 3, 2025

*[Deutsch siehe nächste Seite]*

Dear Colleagues!

Within our upcoming [Autumn Conference \(1-4 October 2025\)](#) at the Goetheanum, we will be holding a **one-day research symposium (on Friday, 3 October)**. The aim of the symposium is to develop a broad picture of different forms of formal and semi-formal research that are aligned with the tasks and goals of the Section for Inclusive Social Development, and to present a range of current projects that represent these diverse possibilities.

In addition to the invited presentations on the program, we would like to **invite you to share your project in form of a poster presentation**.

Posters should be in DIN A0 (approx. 119 x 84 cm), portrait or landscape format. Posters should be in English or German (or bilingual, including at least one of those two languages).

If you are unfamiliar with academic poster presentations, you can find plenty of examples online, as well as instructions for formatting posters using MS PowerPoint. Here are some examples:

- [Poster Nerd Tutorial](#)
- [Poster Nerd Templates](#)
- [NYU Guidelines](#)
- [Alanus University Example](#) (German, good balance between scientific and accessible)

Posters can describe concepts for projects that are still in the planning phase, current ongoing projects, as well as recently completed projects. The projects should address a topic that is relevant to the professional field of supportive education and inclusive social development. Projects may use quantitative, qualitative, artistic and/or contemplative methods, and participatory and practice-based approaches are particularly welcomed. Feel free to deviate from the templates and incorporate artistic forms of presentation if that represents the essence of your project.

If you wish to submit a proposal for a poster presentation, please do so using this form by **Friday, August 22, 2025**: <https://call-for-posters.paperform.co>

Two to three members of the Research Council will review submissions and select the projects to be included in this year's symposium. You will be notified by Sunday, August 31, 2025, whether your submission has been accepted. You may submit a poster presentation, even if you are unable to attend the symposium. Unfortunately, we are not able to offer discounts on the conference fee for poster presenters.

Warm regards

The Research Council

## Aufruf zur Einreichung von Posterpräsentationen

### Forschungssymposium «Forschung ist machbar!»

3. Oktober 2025

Liebe Kolleg:innen!

Im Rahmen unserer bevorstehenden [Herbsttagung \(1.-4. Oktober 2025\)](#) am Goetheanum veranstalten wir ein **eintägiges Forschungssymposium (am Freitag, 3. Oktober)**. Ziel des Symposiums ist es, einen Überblick über verschiedene Formen der formalen und semi-formalen Forschung zu geben, die mit den Aufgaben und Zielen der Sektion für Heilpädagogik und inklusive soziale Entwicklung im Einklang stehen, und eine Reihe aktueller Projekte vorzustellen, die diese vielfältigen Möglichkeiten repräsentieren.

Zusätzlich zu den eingeladenen Vorträgen im Programm möchten wir euch einladen, **euer Projekt in Form einer Posterpräsentation vorzustellen**.

Poster sollten im Format DIN A0 (ca. 119 x 84 cm) im Hoch- oder Querformat sein. Die Poster sollten in Englisch oder Deutsch (oder zweisprachig, wobei mindestens eine dieser beiden Sprachen enthalten sein sollte) verfasst sein.

Wenn du mit akademischen Posterpräsentationen nicht vertraut bist, findest du online zahlreiche Beispiele sowie Anleitungen zur Gestaltung von Postern mit MS PowerPoint.

Hier sind einige Beispiele:

- [Poster Nerd Tutorial](#)
- [Poster Nerd Vorlagen](#)
- [NYU Guidelines](#)
- [Alanus Hochschule Beispiel](#) (gut ausgewogen zwischen wissenschaftlich und zugänglich)

Poster können Konzepte für Projekte beschreiben, die sich noch in der Planungsphase befinden, aktuelle laufende Projekte sowie kürzlich abgeschlossene Projekte. Die Projekte sollten ein Thema behandeln, das für den Berufsbereich der unterstützenden Bildung und inklusiven sozialen Entwicklung relevant ist. Die Projekte können quantitative, qualitative, künstlerische und/oder kontemplative Methoden verwenden, partizipative und praxisorientierte Ansätze sind besonders willkommen. Du kannst auch gerne von den Vorlagen abweichen und künstlerische Präsentationsformen einbeziehen, wenn dies dem Wesen deines Projekts entspricht.

Vorschläge für eine Posterpräsentation können bis **Freitag, 22. August 2025** mit diesem Formular eingereicht werden: <https://call-for-posters.paperform.co>

Zwei bis drei Mitglieder des Forschungsrats werden die Einreichungen sichten und die Projekte auswählen, die in das diesjährige Symposium aufgenommen werden. Du wirst bis Sonntag, 31. August 2025, darüber informiert, ob deine Einreichung angenommen wurde. Du kannst auch dann eine Posterpräsentation einreichen, wenn du nicht am Symposium teilnehmen kannst. Leider können wir Posterpräsentierenden keine Ermäßigung auf die Tagungsgebühr gewähren.

Mit herzlichen Grüßen

Der Research Council